
 

 
 
 
 
Commissie ontwikkeling Haarlem  -  21 september 2017 
 
 
Vanavond spreekt u als raadscommissie over de prestatieafspraken die in de maak 
zijn. Goed dat u daarin tussentijds actief een rol pakt.  
Onze biedingen van de 3 Haarlemse corporaties zijn u op 11 september technisch 
toegelicht. Toch willen wij nog op enkele punten nader ingaan 
 

1. De corporaties bouwen minder woningen dan de gemeentelijke ambitie?! 
2. De corporaties lijken minder (snel) gasloos te bouwen dan veel van de 

partijen uit uw raad wenst?! 
 
Over het eerste punt. Minder woningen dan gewenst en nodig? 
Ja, het klopt dat de ambitie hoger ligt dan de biedingen reiken. Is dat reden om de 3 
corporaties te verwijten dat ze niet willen of niet kunnen? Nee, zeker niet!  
Laat allereerst duidelijk zijn dat de gemeente en corporaties dezelfde ambitie 
hebben. 
De ambitie is om in de periode 2016-2025 ongeveer 1900 nieuwe sociale 
huurwoningen te bouwen. Maar er is meer nodig. Door passend toewijzen en  
vernieuwing en verduurzaming van de woningen zijn er ook andere woningen 
nodig. Daarom zullen er nog eens ruim 900 woningen toegevoegd moeten worden 
(na sloop van verouderde en liberalisatie van te dure woningen).  
Daarvoor zijn locaties keihard nodig om te bouwen én locaties om te vernieuwen.  
Daar is uw college en bent u als raad keihard nodig. 
Meer woningen vraagt dus eerst en vooral om meer locaties. 
En daarnaast om heel duidelijke afspraken met ontwikkelaars om bij 30% of meer 
sociale woningbouw vooral en alleen goedkopere woningen te ontwikkelen, die ook 
daadwerkelijk ten goede komen aan de laagste inkomensgroepen!  
Dat is al onderdeel van uw woonvisie, maar moet in de praktijk nog wel vorm 
krijgen. 
U kunt dus het verschil maken door voldoende locaties en duidelijke afspraken met 
ontwikkelaars – dan realiseren wij als corporaties. 
 
Over het tweede punt: gasloos 
De corporaties delen de ambitie dat we over moeten naar gasloos bouwen. Voor de 
korte termijn zien wij kansen voor gasloos bouwen op nieuwe locaties. De komende 
jaren bouwen de corporaties vooral op bestaande locaties met bestaande 
infrastructuur. Overschakelen op gasloos op bestaande locaties kost nu nog veel 
geld en kent veel onzekerheden. Het ligt voor de hand om in aanvang mét gas te 
bouwen en op termijn -als de technologische ontwikkeling is doorgezet- over te 
schakelen op gasloos. Een gebiedsgerichte aanpak laat daarbij zien waar de 
grootste kansen liggen. Wij werken hier graag in samen.  
 
 
Ten overvloede merken wij nog op dat de investeringskracht van de Haarlemse 
corporaties nog verruimd kan worden door kritisch de parkeernorm te herzien voor 
sociale nieuwbouw, daarbij de nieuwste inzichten in acht nemend. 
 


